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Slubowanie "pierwszaków" 

   
   

Na przełomie 
wrześniai 
października 
odbyłysię ceremo- 
nie ślubowania 
"pierwszaków" 
rumskich szkół. 

Pełna 
podniosłości chwi- 
lawSzkole nr liw 
szkole nr9. 

(TT 
Następny numer 
Gońca ukażesię 

listopada. 

GONIEC     
  

Byli w Rumi najlepsi... 
, Wsobotę, 19 października odbyłsię w Rumi III Ogólnopolski Festiwal Pieśni Religij- 

nejim.ks. Stanisława Ormińskiego. Przemycamy tylko informację o pierwszych miej 
scachw konkursie. Pofestiwalowe wrażenia i relację z przebiegu festiwalu obiecujemyw 
następnym numerze. 

Imiejsce w kategorii chórów akademickich zdobył Chór Uniwersytetu M. Curie - 
Skłodowskiej im Jadwigi Czerwińskiej z Lublina, I miejsce w kategorii chórów pozaaka- 
demickich zdobył Chór Nauczycieli m. Poznania im. Karola Kurpińskiego. 

Icoś miłego dla rumian - wyróżnienie zdobyłwswojej kategorii chór "Lira" zRumi. 
Gratulujemy! 

Jotka   

Drzewko 
ze Szwecji 

  
..Posadzili je goście ze Szwecji w ogród- 

ku Społecznej Szkoły Ekologicznej. Repre- 
zentują oni tamtejsze ruchy ekologiczne. 
Wiemy, żesą chętnido nawiązania 
współpracy z naszą szkołą. Być może przyj- 
dzie za tym drzewkiem silniejsze wsparcie 
ekologiczne. 

Rumia miastem 
ludzi długowiecznych 

  

O taką hipotezę można się pokusić w 
oparciu o analizę faktów. Otóż żyjew na- 
szym mieście sześć osób, które rozpoczęły 
drugie stulecie. Absolutną seniorką jest Pa- 
ni Katarzyna Szewczyk, która urodziła się 
7.04.1888 roku. 102 lata skończyła p. Jadwi- 
gaJelito, a 101 p. Kazimiera Olszewska i p. 
Władysław Abramowicz. Niezależnie od te- 
go kończy pierwsze stulecie siedemnaście 
innych osób. Tylko pogratulować(i... 
pozazdrościć.



> SEE   
  

  

Wyścig Kolarski 

19 października odbył się wyścig 
kolarski po ulicach Rumi, Którego 
organizatorem był Okręgowy Zwią- 

zek Kolarskiw Gdańsku, oraz Sponso- 

rzy przy współudziale Burmistrza 

Rumi. Wyścig odbył się w czterech ka- 

tegoriach. Relacja w następnym nu- 

merze. 
* 

Wrozegranym w sobotę (19X) w 

sali SP9 meczu siatkówki pomiędzy 

pierwszoligowymi ŁKS i Polonią W- 

wa, zwyciężył ŁKS 3:0, relacja w 

następnym numerze. 

* 

Dzień Seniora 

25 października o godz 1700 do 

Domu Kultury "Janowo" "Dzień Se- 
niora" zaprasza Miejski Ośrodek Po- 

mocy Społecznej. 
* 

Pominęliśmy informację, że Ra- 

da Miejska przekazała 40 mln zł na III 

Festiwal Pieśni Religijnej 

Przepraszamy 
+ 

Na cmentarz trochę 
inną drogą 

UWAGA kierowcy! 

Referat Ruchu Drogowego Rejo- 

nowej Komendy Policji w Rumi infor- 

muje, że wdn. Wszystkich Świętych w 

rejonie ulic Górniczej i Sobieskiego 

Awyjazd z cmentarza/zostaną zmienio- 

ne zasady ruchu drogowego. Wprowa- 

dzony zostanie dla pojazdów 

jadących z kierunku Gdyni zakaz 

skrętu w lewo /na wysokości ul. Górni- 
czej/oraz dla pojazdów wyjeżdżają- 
cych z ul. Górniczej - zakaz skrętu w 

lewo /w kierunku Redy/. 

% 

Następna sesja Rady Miejskiej 

odbędzie się 7 listopada br. Tematem 

posiedzenia będzie gospodarka komu- 

nalna. 
* 

W ubiegłym tygodniu policja 

zatrzymała 3 nietrzeźwych kierow- 

ców. Zarejestrowano też I wypadek 

drogowy (znowu 2 ofiary śmiertelne), 
3 kolizje w tym 2 spowodowane przez 

nietrzeźwych kierowców 

Straż Miejska 
tel.: 71-01-34 
Zauważysz 

Bałaganiarza...     dzwoń! a) 

Ksiądz 
Szpak 

proponuje 
9 października odbyło się 

spotkanie salezjanina ks. Szpa- 
ka z Zarządem Miasta, Policją, 
przedstawicielami szkół na te- 
mat pracy z młodzieżą trudną i 
nie tyko. Ks. Szpak znany w Pol- 
sce duszpasterz młodzieżowy 
ma wiele pomysłów, które 
mogły by być zrealizowane u 
nas. Przede wszystkim: Telefon 
Zaufania - pomoc młodzieży i 
dorosłym w sytuacjach trud- 
nych. Na tym spotkaniu omówił 
też funkcjonowanie Ligi 
Salezjańskiej prowadzonej 
przez ks. Mirosława Króla. 
Ksiądz proponuje też powsta- 
nie poradni wychowawczej dla 
młodzieży i klub bezrobotnych 
("JOB CLUB"). W trakcie dys- 
kusji powstała wątpliwość, kto 
to zrealizuje, skoro ksiądz już 
nam oznajmił o rychłym 
odejściu. 

Księdza Szpaka można 
zastać w parafii Wspomożyciel- 
ki. 

(K)   

Tragiczny wypadek 

  

Niestety mamy ich coraz 
więcej. Ten najtragiczniejszyw 
skutkach zdarzyłsię3 

' października na skrzyżowaniu 
ul. Gdańskiej z ul. Dąbrowskie- 
go. Samochód osobowy FSO- 
1500 wymusił pierwszeństwo na 
ciężarówce markitatraiskutki 
widać na zdjęciu. 

Niestety kierowca /nie 
posiadałuprawnień/poniósł 
śmierć na miejscu. Dziecko 2,5 
roku zmarło wszpitalu. 
Pozostałe trzy osoby zostały 
rannew tym jedna kobieta 

ciężko. Co ciekawe kierowca 
wyszedłby bezszwanku, gdyby 
miał zapięte pasy, których 
bezwzględne zapięcie 
obowiązywało od dwóch dni. 

Pozostaje pytanieczykie- 
rowca tatry mógłdać szanse 
niczdyscyplinowanemu kierow- 
cy? Na ten tematwypowiedzą 
się biegli. 

P.S. Niestety 19 października 
znowu zginęłydwie osoby na ron- 
dzie przy ulicy Grunwaldzkiej. 

  

Poświęcenie 
przedszkola nr 6 

  
20września, w pełnej gali, w obecności ks. probosza Mi- 

szewskiego i przedstawicieli władz miasta dokonano uroczy- 
stego otwarcia Przedszkola nr6 na ul. Pomorskiej. 

A tak/j.w./wyglądałchrzest bojowy nowego przedszkola 
w wydaniu milusińskich.   

Errata do mapy 
Rumi 

L. ul. Klonowa w planach ma być 
półkolem. 

2. Brak ulicy Poznańskiej w wykazie ulic. 

3. Jest Ceglana - powinno być Cegiclnia- 
na. 

4. Nastąpiły miany nazwiska: 

nr.246 jest Makurant -- powinno być 
Makurat 

nr 105 jest Pośladka -- powinno być 
Poślada 

nr 272 jest Dominik -- powinno być Do- 
mnik 

5. nr 45 Powinno być: Barbara Nieme, 

wieńce, wiązanki, kwiaty. wt. - niedz. 10 - 

17 ul. Górnicza 33 tel. 71-06-12 

6. nr 139 Jest Sołoducha, powinno być: 
Otrombka Jan 

7. nr 32 Powinno być: Hurtownia 

Artykułów Przemysłowych /odzież, obu- 

wie/ ul. Polna 9 tel. 71-23-74 pon. - piąt. 
8-21 

8. Ogródki działkowe powinny być za- 
znaczone po drugiej stronie ul. 

Północnej. 

Za wszelkie błędy, które pojawiły 

stę na mapie i w informacji po drugiej 

stronie mapy serdecznie przeprasza- 
my.



  

Będzie ciepło? 

Spółdzielnia SM Janowo należy rów- 
nieżdo dłużników OPEC-u /w związku z 
brakiem pieniędzy na dotacje, które powi- 
nien płacić Urząd Wojewódzki/, co może 
się "zimno" skończyć. OPEC zażądałod SM 
karkołomnej sumy /naliczając odsetki i... 
kary za nieterminowe płatności/blisko 1 
mld złotych nie przyjmującdo wiadomości, 
żewinę ponosi biedny Urząd Wojewódzki. 
Sprawa na razie jestwsądzie, a za oknami 
powolicorazzimniej. W Spółdzielni panu- 
Jeostrożnyoptymizm... 

Nareszcie STOP! 

Trzeba było tragicznego wypadku samo- 
chodowego, w którym śmierć poniosło 
dwóch mieszkańców Janowa, aby wreszcie 
  

        

podjęto próbę poprawy bezpieczeństwa na 
skrzyżowaniu ulic Gdańskiej i Dąbrowskie- 
go. Na ulicy Gdańskiej ustawiono znak 
STOP oraz teoretycznie zmniejszono wy- 
miar mini parkingu przy pijalni piwa "A 
propos”. Teoretycznie, bo malowane kre- 
skiwyznaczającew parkingu kopertę, na 
której nie powinnosię parkować dajesię po 
prostu... przejechać. Nie możemysię wdal- 
szym ciągu nadziwić, że budowa parkingu w 
tym miejscu jest... zgodna z przepisami. 
Sygnalizujemy również, żewidoczność na 
tym skrzyżowaniu pogarszają takżesterty 
pustaków, kupa piachu i czerwona tablica z 
napisem "piwo". 

Sprzedaj pan bilet 

Sporym utrudnieniem dla 
mieszkańców korzystających z przystanku 
kolejkielektrycznej w Janowie jest... brak 
możliwości kupienia biletów PKP w kiosku 
przy przystanku. Abyje kupić trzeba się 
udaćdo budynku kasy za torami /fatalnie 
umiejscowiony izkiepskim dojściem/. 

Tymczasem, niektóre kioski /np. przy 
dworcu we Wrzeszczu/sprzedają bilety 
PKP.Może bywięc tak u nas również? 
Wszak kolej na tym traci, bo niektórzy z 
konieczności jadą... na gapę. 

10 km na godzinę...? 

W pobliżu strzeżonego parkingu na ul. 
Gdańskiej 37 pojawiłysię nowe znakidro- 
gowe /to chybaskutek protestu 
mieszkańców z Gdańskiej 33/ograniczają- 
ce prędkość do... 10km/hi zakazujące wjaz- 
du na tę drogę pojazdom ociężarze 
większym niż 2,5 l. 

Nagminniełamią te ograniczenia kic- 
rowcy dowożący betonowe clementy na po- 
bliską budowę, oraz okoliczni mieszkańcy - 
samochodziarze. Tym ostatnim się nic 
dziwię, bowiem nawet maluchem niczwy- 
kle trudno jest jechać z prędkością 
mniejszą od 10 km/h. Ktoś chyba 
przesadził... 

Tłoczno w Family School 

Od L6września rozpoczęła działalność 
FAMILY SCHOOL -szkoła języka angicl- 
skiego mieszcząca się w SP nr9. Uczęszcza 
do niej ponad 450dzieci oraz ok. 70 
dorosłych. Zajęcia prowadzi 15 lektorówa 
odbywają się one w poniedziałki. środy i 
piątkiw godzinach popołudniowych. Cie- 
Szy nas wyraźny wzrost zainteresowania na- 
uką języka angielskiego - wszak Europa 
coraz bliżej... 

Premie gwarancyjne 

W związku ze sprawą podnoszoną przez 
mieszkańców bloku przy ul. Poznańskiej 10 
/skierowaną do Zarządu i Rady Nadzor- 
czej/dotyczącą m.in. niewłaściwego nali- 
czenia premii gwarancyjnych /z powodu 
opóźnienia oddania do użytku budynku/ 

spółdzielnia wystąpiła do banku o korektę 
remii uzyskując odpowiedź negatywną. 
ank nie znalazł podstaw prawnych do 

zmiany sposobu naliczenia premii 
zasłaniającsię obowiązującymi 
wskaźnikami kosztów 1 m” powierzchni 
użytkowejw IIIi IV kwartale 89 r. budynek 
oddano do użytku 1.01.90r. - premie gwa- 
rancyjne naliczano wsierpniu 89r. - w 
między czasie nastąpiłistotny wzrost ko- 
sztów budowy/. Ostateczne rozliczenie za- 
dania, w którym mieści się budynek przy ul. 
Poznańskiej 10, nastąpiwg zapewnień Za- 
rządu w listopadzie br. Czy zadowoli to 
mieszkańców? - Zobaczymy. 

Nareszcie... 

W jednostce E powstała Rada Osiedla 
/rejonsiedziby Zarządu SM/. Na zebraniu 
eye JAk SA działalność społeczną 
omitetu ds TV-Satwybrano9-cio oso- 

bową Radę Osiedla, której przewodniczą- 
cym został Aleksander Kubina /ul. 
Gdańska 10/1/,z-cą Edmund Kapicki a se- 
kretarzem Alicja Frankiewicz. | 

FakLten przyjmujemy z uznaniem dla 
mieszkańców jednostki E, którzy wreszcie 
oe nowili mieć wpływ na losy osiedla. 

rzy okazji przypominamy, że trwa proces 
zmiany wstatuciespółdzielni /zgodnie z po- 
stanowieniem ostatniego walnego zebra- 
nia/któryspowoduje, że przewodniczący 
RO zostaną pełnoprawnymi członkami Ra- 
dy Nadzorczej Sp-ni. 

Przypomnijmy również, że przewodni- 
czącym ROw jednostce C II/Poznańska - 
Szczecińska/jest Andrzej Drążyk /ul. 
Poznańska 16/30/oraz, że tylko w osiedlu C 
I/Gdańska, Wrocławska/nie ma rady osied- 
la. Wtymostatnim rejonie toczysię spór o 
parkingi... psa. Ostatnią korespondencję w 
tejsprawie, skierowaną do RN a podpisaną 
tajemniczym "mieszkańcy" - RN 
potraktowała jako... anonim. Tym nie- 
mniej w sprawie parkingu wiele zrobiono - 
piesostatnio też Jakby ucichł. 

W SAM.-ie kradną 

Jak się dowiadujemy od nowych użyt- 
kowników SAM-u przy ul Pomorskiej - w 
sklepie tym ma miejsce sporo kradzieży do- 
konywanych głównie przez... młodzież i 
dzieci /chociaż nie tylko/. Fakt kradzieży 
nas niedziwi, bowiem panie mające 
pilnować sklepu rzadko kiedysprawiają 
wrażenie... pilnujących sklepu. A swoją 
drogą w interesie wszystkich uczciwych 
klientów tego sklepu jest łapanie złodziei, 
bowydajesię nam, żestratyz tego tytułu 
mają jednak związekz... cenamiw tymskle- 
pie. 

  

Kolumnę redaguje ina 
uwagi Państwa 

oczekuje T.Piątkowski 
pod nr tel.: 71-24-19 
 



  « GONIEC 
Z licealnego podwórka 

Głównym tematem różnych dyskusji, 
rozmówsą ostatnio pieniądze, a racej ich 
brak. dotyczy to także oświaty, zwłaszcza te- 
raz, u progu roku szkolnego. Może jednak 
przynajmniej niektórych Szanownych Czy- 
telników "Gońca" zainteresuje niezależnie 
od problemów finansowych, co w minio- 
nych miesiącach działo się w"Almae Mater 
Rumiaensis" (nie"Rumianensis", jak 
błędnie wydrukowano w3 numerze!). 

Wypada zacząć od matury. Na 79 tego- 
rocznych abiturientów ostatecznie, po 8 po- 
RR wdniu 30sierpnia, zdało ją 78. 

ajlepiej zdała egzaminy, z ogólnym wyni- 
kiem 5,0, Katarzyna Trojańczuk, b. uczen- 
nica klasy biologiczno - chemicznej. Nie 
mamy pełnego rozeznania, ile osób 
spośród 55 absolwentów ubiegających się o 
indeksy wyższych uczelni, uzyskało je. Na 
pewnowiemy, że 32 ma już tę satysfakcję (w 
tym wszyscy, którzy wybrali Politechnikę 
Gdańską!). Gratulujemy! 

W niecały miesiąc po maturze wspólnie 
zkandydatami do klas pierwszych 
przeżywaliśmy egzaminy wstępne. 
Chętnych było 131 absolwentów szkół pod- 
stawowych, prawie wyłącznie z terenu Ru- 
miiRedy, ponieważograniczyliśmy 
A TANo ne podań spoza tych miast. 
ierwotny limit 90 miejsc Kuratorium 

zgodziłosię powiekszyć do 100i 
przyjęliśmy 99 osób (Rada Pedagog. 
pozwoliła wyjątkowo jednej uczennicy 
powtórzyćki.I), natomiast 32 kandydatów 
odpadło z powodu niezdania egzaminu. Na 
wyróżnienie zasługują: Magdalena Nowa- 
cka z SP nr6, przyjęta bezegzaminu jako 
laureatka woj. konkursu polonistycznego, 
orazJadwiga Klafczyńska z SP nr 9, która 
jako jedyna zdała oba egzaminy na piątki. Z 
drugiej strony zdarzałysię przypadki, że eg- 
zaminu nie zdały osoby legitymujące się 
świadectwem z paskiem. Poloniści i mate- 
matycy Liceum chcielibyswoje spostrzeże- 
nia przekazać nauczycielom tych 
przedmiotów w VIII klasach tutejszych 
szkół, a można przypuszczać, że i oni mieli- 
byszereg uwag,dlatego planujemyspecjal- 

ne spotkanie na przełomie września - 
października. 

Aby uniknąćwrażenia, że teraz już tylko 
widzimy najbliższy nam rejon, dla odmiany 
garść informacji o tym, jak "zbliżamy się do 
Europy'i... Ameryki. Wiosenna wizyta 
młodzieży niemieckiej zaowocowała m. in. 
ofertą nawiązania kontaktów partnerskich 
zszkołą w Altenkirchen (Westerwald, w po- 
bliżu Koblencji). Mamy już za sobą 
wstępną wymianę korespondencji. Nieza- 
leżnie od tego jedna z najlepszych naszych 
uczennic, Monika Gmochowska, 
uczestniczyła w 3-tygodniowym kursie 
językowym w Kassel (relacja w numerze po- 
niżej). Niestety, zbyt wysoki koszt 
uniemożliwił podobny wyjazd do Londynu 
naszej najlepszej uczennicy (średnia 5,2), 
Magdzie Mazur. Również wczasie wakacji 
42-osobowa grupa zwiedzała autokarem w 
ciągu 10dnisłoneczne Węgry, przywożąc 
stamtąd mnóstwo wrażeń. 

Natomiast naszym symbolicznym 
"wyjściem poza Europę" jest podjęcie na- 
uczania angielskiego przez Miss Stacie Mil- 
ler,autentyczną Amerykankę, którą 
organizacja "Worldteach" skierowała do 
nasdzięki usilnym staraniom szczególnie 
przewodniczącego Komitetu Rodz. (a od 
czerwca także Rady Szkoły) p. Serafina. 
Wprawdzie "korzenie" p. Miller są gdzieś w 
Polsce, ale na razie zna tylko kilka polskich 
słów, dlatego korzystając zokazji 
chciałbym wyrazić nadzieję, że będzie ona 
mogła zawsze i wszędzie liczyć na 
życzliwość i ewentualną pomoc 
mieszkańców obu naszych miast. 

Na koniecapeldo rodzin mieszkających 
wokolicach Liceum. Mili rumianie, jeżeli 
Wasze dzieci, i nie tylko one, korzystają 
"gościnnie" z naszego boiska, drzew owoco- 
wych itd., niechże tak nie niszczą wszystkie- 
go! Szkoły niestać na ciągłe naprawy 
bramek, wstawianie wybijanych szyb, nie 
mówiąc jużo odmalowaniu popisanych 
ścian sali gimnastycznej. I znów nie tylko o 
pieniądze chodzi... 

Jerzy Hoppe 

  

Byłam na obozie językowym w Kassel 

Na obózwyjechałam pod koniec lipca. 
Zostałąm zakwaterowana u niemieckiej ro- 
dziny, zktórą od razu nawiązałam kontakt. 
Każdego dnia dojeżdżałam do kollegu. "Le- 
kcje" trwałyod 815 do 1235. Dwie godziny 
uczyliśmysię w laboratorium językowym, 
następnie była godzina filmowa i ta, na któ- 
rejsłuchaliśmy dialogów. Każdy prawic 
dzień byłinny. W soboty jeździliśmy na wy- 
cieczki:w Góry Harzu, do byłego NRD, 
oprowadzano nas też po samym Kasscl. Po- 

goda dopisywała. Z ludźmi całego świata 
robiliśmy wycieczki po mieście 1 okolicach. 
Zawarłam wiele znajomości. Ludzie zacho- 
wująsię tam całkiem inaczej niż w Polsce. 
Wszystko jest dozwolone. W szkolespraw- 
dziany nie byłydenerwujące. Wcale nie 
bałam się końcowego egzaminu. Nigdy nic 
zapomnę pobytu w Niemczech. 

Monika Gmochowska (uczennica LO).   

Sesja była długa 
i... treściwa 

cz. II 

Reorganizacji 
uległa praca UM. W 
celu usprawnienia je- 
go funkcjonowania 
/no ioczywiście poczy- 
nienia oszczędności/ 
dokonano likwidacji 
pewnych stanowisk, a 
mimo to, jak stwier- 
dzono /cytatautenty- 
czny/"ilośćsztuksię 

zgadza”. Członkowie zarządu dokonali ra- 
chunku sumienia i podzielili się kompeten- 
cjami. Zaoświatę sporti rekreację 
odpowiada p.Bogucki, za ekologię i konta- 
kty zagraniczne - p. Białek, za budownictwo 
mieszkaniowe - p. Kaczanowski, za służbę 
zdrowia i pomocspołeczną - p. Mach, za fi- 
nansc - skarbnik, a za dyscyplinę i 
organizację Urzędu - p. Tarczyńska. Ponie- 
waż tak ładniesię podzielono /krok ku cu- 
ropeizacji/ postanowiono opłacać 
nieetatowych członków Zarządu. Propozy- 
cja Burmistrza - 1,5 mln zł, propozycja Ko- 
misji Statutowej - 900 tys. Pan Heimowski 
roponowałzmniejszyć liczbę członków 
rządu, a zwiększyć ryczałt do 2 mln, a p. 

Klawiter popierając p. Heimowskiego 
wnioskowało rezygnację z ryczałtu na rzecz 
etatu, bo jak mówił, dzięki takiemu usta- 
wieniu sprawy zwiększa się dyspozycyjność 
członków Zarządu. P. Radny nie 
przewidział jednak, że... "Polak potrafi”, 
gdyż jaksię okazało, te ryczałt 
oszczędza się na ZUS-ie 45% funduszu noi 
propozycja umarła śmiercią naturalną. W 
ońcu wysokość ryczałtu określono kom- 

promisowo na I mln zł. "W końcu”, bo już 
zaczęłam tracić nadzieję na "pokojowe" 
uregulowanie tej kwestii. Radni 
roznamiętnialisię z minuty na minutę, a mi- 
nut było 45! 

Ijeszcze kilka, hm, drobnych spraw: ma- 
myw Rumisamochodowy or wyścigowy. 
Nie żartuję. Jest nim ul. Sobieskiego. Gdzie 
samochody z natury przekraczają 100 
km/godz. Sama tego doświadczyłam w 
sobotę, kiedy idąc na sesję mało nie 
zginęłam śmiercią tragiczną na przejściu 
przyMDK/pod kołami Fiata, niestety. Je- 
den z Radnych zaproponowałmi prywatnie 
abym zrobiła to co on, czyli nabyła XVI- 
wieczną zbroję... zdobrej stali. A tak po- 
ważnie: ul. Sobieskiego jestdrogą krajową 
na której obowiązują ponoć nieco inne pra- 
wa, niemniej jednak prowadzone są pertra- 
ktacjecodo ograniczenia szybkości w2 
miejscach iwłączenia sygnalizacji 
świetlnej. Podobnoświatła pojawiąsię też 
naskrzyżowaniu ul. Starowiejskiej z ul. 
Dąbrowskiego. 

. Zwielkim trudem PGKiM przeobraża 
się współkę. Przedsiębiorstwo cierpi istne 
bóle porodowe. Poród spółki przewidziano 
do 15 X. Może przydałabysię akuszerka... 

O telefonicznym skandalu, pracy 
MOPS-u iStraży Miejskiej napiszę za dwa 
tygodnie.   Hanna Kurowska
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Związek gmin "Dolina Redy i Chylonki" 
17 października br. odbyło się posiedzenie delegatów gmin, 

które przekształciło się w Zgromadzenie Przedstawicieli Komu- 
nalnego Związku Gmin "Dolina Redyi Chylonki". Ustalono, iż 
zakresem działania związku będzie: 

- gospodarka wodno-ściekowa, 
- Ciepłownictwo, 
-  wysypiskaiutylizacjaśmieci, 
- . ochronaśrodowiska. 
Ponadto ustalono, żew ramach Związku należy opracować 

ogólny plan zagospodarowania regionu /gminy Gdynia, Rumia, 
Wejherowo, Reda, Kosakowoj/. Opracowanie to ograniczałoby 
się do rozpoznania problemu zabezpieczenia ujęć wodnych, wy- 
sypisk i utylizacjiśmieci oraz opracowania ogólnego układu 
komunikacyjnego. Ustalono, iżdo końca października poszcze- 
gólne gminy zdeklarują się z jakim zakresem majątkowym wejdą 
do Związku Gmin oraz podadzą ilość ludności zamieszkującej 
poszczególne gminy. Będzie to stanowiło podstawę obliczenia % 
udziału kosztów utrzymania Związku. Do 10listopada br. zosta- 
nie przedstawiony regulamin Związku określający ilość etatów 
na rok 1992 oraz koszty utrzymania. Ustalono też, iż przewodni- 
czącym Zgromadzenia coroczniewybierany będzie przedstawi- 
cielinnej gminy. Do końca 1992 r. Przewodniczącym 
Zgromadzenia wybrany zostałburmistrz Rumi, Tadeusz Wolski. 
Termin rozpoczęcia działalności Związku 02.01.1992 r. 

Uchwała Nr XX/128/91 Rady Miejskiej Rumi 
z dnia 29 sierpnia 1991 r. 

wsprawie podziału miasta Rumi na strefy dla celów związanych z ustaleniem 

opłat z tytułu użytkowania wieczystego, zarządu i użytkowania gruntów stanowią- 

cych własność Gminy Rumia. 

8L 

Dla celów związanych z ustaleniem opłat z tytułu użytkowania wieczystego. 

zarządu i użytkowania gruntów stanowiących własność Gminy Rumia, dokonuje 
się następującego podziału miasta na strefy i podstrefy: 

-  strelGT,którązkoleidzielisię na pięćpodstrel 
-  stre[QII którązkoleidzielisię na pięć podstrel | 
-  stre[QIT, którą zkoleidzielisię na pięć podstrel 
-  stre[QIV,którązkoleidzielisię na trzypodstrefy 
-  strelĘV,którązkoleidzielisię na dwie podstrely 
-  strelGVI którązkoleidzielisięnadwie podstrely 
-  strelĘ VII którązkoleidzielisię na trzypodstrely 
-  strelę VIII, -bezpodziału 
jak w załączniku Nr I do niniejszej uchwaly. 

82 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Rumi Danuta Niźnikiewicz - Wojcie- 
chowska 

UZASADNIENIE 
Wzwiązku z ogólnym wzrostem cen gruntów na terenie miasta Rumi, stawki 

czynszów za dzierżawę gruntów stanowiących własność gminy Rumia uległy dez- 

aktualizacji. W związku z powyższym zaszła konieczność ustalenia wyższych 

opłat. sóbur 

Zgodnie z wymogiem art. 38 ustawy o gospodarce gruntamii wywłaszczaniu 

nieruchomości, w celu ustalenia opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczyste- 

go, zarządu i użytkowania gruntów, niezbędne jest ustalenie wartości poszczegól- 

nych terenów. Proponowany podział miasta na strefy i podstrefy ułatwi 

dokonanie tej czynności. 

Podział uwzględnia następujące elementy: 
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Ratuszowa Klieka 
- ołożenie względemcentrum miasta 
- Funkcję wplanie zagospodarowania przestrzennego 
- stopień pokryciasiecią technicznego uzbrojenia terenu. 

Załącznik Nr 1 do Uchwały Rady 
Miejskiej Rumi 

StrefaI — zamknięta od strony południowej torami PKP, od strony płn.- 
zach. ul. Ceynowy do ul. Starowiejskiej, od str. płn. ul. Dębogórska na odcinku od 

ul. Starowiejskiej do skrzyżowania z ul. Gdańską, od strony wschodniej ul. 

Gdańską do skrzyżowania z ul. Dębogórską do stacji PKP Janowo. 

Strefa II — zamknięta jest od strony zachodniej ul. Gdańską, od strony 
płn. ul. Dębogórską do granicy ze wsią Dębogórze, od strony wschodniej granicą 

administracyjną z miastem Gdynia, od strony południowej torami PKP. 

Strefa III zamknięta jest od strony wschodniej ul. Ceynowy do skrzyżo- 
wania z ul Starowiejską, dalej w kierunku płn. ul. I Dywizji WP, do ul. Partyzan- 

tów, od strony płn. ulicą Partyzantów do ul. Wyspiańskiego, od str. zach. ul. 

Wyspiańskiego do ul. Czerwonych Kosynierów i następnie w kierunku zachod- 

nim ul. Czerwonych Kosynierów granicą administracyjną z miastem Reda. 

Strefa IV zamknięta jest od strony południowej ul. Dębogórską do ul. I 
Dywizji WP, od strony zachodniej ul. I Dywizji WP do ul. Lipowej, od strony 

północnej ulicami Lipowa; Mostowa, Wiązowa, Rajska, Grabowa, Topolowa i 

dalej drogą polną w kierunku wsi Dębogórze, od strony wschodniej krótkim od- 

cinkiem drogi polnej odchodzącej od ul. Dębogórskiej w kierunku północnym. 

Strefa V zamknięta jest od strony północnej torami PKP, od strony 
wschodniej granicą administracyjną z miastem Gdynia, od strony południowej 

lasami państwowymi, od strony zachodniej ul. Kamienną, Młyńską, górą Mar- 

kowca do ul. Sobieskiego w kierunku wiaduktu. 

Strefa VI | zamknięta jest od strony północnej torami PKP, od strony 
wschodniej i południowej lasami państwowymi do granicy z miastem Reda. 

Strefa VII obejmuje swym zasięgiem całą dolinę "Szmelty", aż do ul. 
Młyńskiej od strony północnej. 

Strefa VIII obejmuje swym zasięgiem tereny polne na północ od strefy 
Il-cieji IV-tej, aż do granicy administracyjnej miasta. 

Zmiana nazwy ulicy 22 lipca 

Rada Miejska uchwałą z dnia 3 października postanowiła 
nazwać tę ulicę im. ks. Stanisława Ormińskiego. 

Nazwy nowoprojektowanych ulic 

Nadajesię niżej określonym ulicom położonym w Rumi, 
następujące nazwy: 

1. Droga łącząca ulicę Kilińskiego i ulicę Wyspiańskiego 
położona powyżej ulicy Norwida - nazwę Krzysztofa Kamila 
Baczyńskiego 

2. Droga łącząca ulicę Kilińskiego i ulicę Wyspiańskiego 
położona jako druga powyżej ulicy Norwida - nazwę Konstante- 
go Ildefonsa Gałczyńskiego. 

3. Droga łącząca ulicę Kilińskiego i ulicę Wyspiańskiego 
położoną powyżej ulicy Nowotki - nazwę Ignacego Krasickiego: 

 



  
  

  

  
  

Kandydat na senatora 

  
Wicewojewoda J. Borzyszkowski na festynie 

w Rumi 

Józef Borzyszkowski 

Urodzonyślutego 1946 rokuw Karsi- 
nie, rodowity Kaszuba, dr hab. nauk huma- 
nistycznych, historyk, profesor 
Uniwerytetu Gdańskiego. Autor kilkusci 
publikacji naukowych,członek m.in. 
Gdańskiego Towarzystwa Naukowegoi 
Towarzystwa Naukowego w Toruniu. 
Współzałożyciel Klubu Inteligencji Kato- 
lickiejw Gdańsku, uczestniczyw pracach 
Rady Krajowego Duszpasterstwa Ludzi 
Morza Ks. dra Bpa Tadeusza 
Gocłowskiego iw Radzie Programowej 
Wydawnictwa Diecezji Chełmińskiej "Piel- 
grzym” Ks. Bpa Mariana Przykuckiego. 

Od 1964 rokuczłonek Zrzeszenia Ka- 
szubsko-Pomorskiego, przez kilka kaden- 
cji prezes gdańskiego oddziału Zrzeszenia, 
aod 1986 roku /II kadencja/ prezes Zarządu 
Głównego ZK-P. 

4sierpnia 1990 roku powołany na stano- 
wisko Wicewojewody Gdańskiego. 

Członek NSZZ "Solidarność" od 1980 
roku. Bezpartyjny. Zonaty, trzycórki. 

Pomorzanie polegają na sobie 

Z biorowości etniczne - jak Kaszubii Pomo- 
rzanie - posiadają zdolność trwania i naturalnego 

wyłaniania przywódców. Tajemnicą tego trwa- 
nia, życia i przyszłości Polski jest jej zróżnicowa- 
nie regionalne. Regionalizacja jest także drogą 
ku naszej pomyślności. 

Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie, nie [awo- 

ryzując nikogo, reprezentuje wszystkie warstwy 
społeczne Pomorza z myślą o jego jedności ii 

samogospodarności. Zawierza własnym siłom i 
własnej myśli politycznej wypracowanej przez 

ruch kaszubsko-pomorski wcałym stuleciu. 

Naszą tożsamość i nasze racje ukształtowały 
wieki, wczasie których ugruntowaliśmy zakorze- 
nienie w tradycji chrześcijańskiej wartości moral- 

neiumiejętności pracy organicznej. 

Nie szukamy wrogów wokółnas, lecz groma- 
dzimy przyjaciół, co wespół z nami chcą tworzyć 
prawo, które musi być przestrzegane. Wszyscy są 
wolniirówni wobec prawa. Państwo jest organi- 
zatorem życia calego społeczeństwa i jego [un- 
kcje nie mogą być wybiórcze i podporządkowane 

interesom grupowym. 
Sprawowanie władzy nie może być celem sa- 

mym wsobie, lecz przemyślanym zamiarem naj- 

lepszevosłużenia społeczeństwu. 
Myw Gdańsku, na Kaszubachi Kociewiu - na 

całym Pomorzu - bez względu na to, jak głęboko 
sięgają tu nasze korzenie, nie musimy dopiero te- 
raz zdążać do E'uropy. Jesteśmy w niej odstuleci, 
co poświadcza historia i nasz sposób bycia. 

Wolni z wolnymi - równi z równymi - chcemy, 
jak niegdyś, mocniej zakotwiczyć Pomorze i 
Polskę we wspólnocie curopejskiej. 

Chcemy mieć rozważnych i odpowiedzial- 
nych parlamentarzystów doceniających znacze- 

nie Pomorza w wolnej Polsce. 

Zrzeszenie Kaszubsko-Pomorskie popiera 
kandydatów do parlamentu, którzy wyróżniają 

się mądrością i skutecznością swych działań. Na- 

szym kandydatem godnym poparcia jest JÓZEF 
BORZYSZKOWSKI, którego osiągnięcia w 

działalności społecznej i naukowej są szeroko uz- 
nawane. 

  

  

Wiejska 6? 
Zbigniew Klahs, prezes gdyńskiego 

KPN-u kandydującyz listy 41 jest 

mieszkańcem Redy. 
Czyz Wiejskiej6w Redzie trafi na 

Wiejską 6 w Warszawie?   

Kandydaci 
PC w Rumi 

Wdn. 5 października odbyłosię w DK wJa- 

nowie spotkanie z kandydatami Porozumienia 
Obywatelskiego Centrum. Przyzwoicie 
zaprezentowałsię na nim zarówno łowca komu- 

nistycznych głów poseł Czesław Nowak, jak i Pre- 
zes Zarządu Wojewódzkiego Porozumienia 
Centrumw Gdańsku mecenas Tadeusz Kilian - 
zwolennik szczelnego systemu prawnego, w któ- 
rym dla malwersantów różnego podchodzenia 
nie będzie miejsca. 

Nie dopisała jedynie... publiczność, której je- 
szcze część omyłkowo udała się dostarego Do- 
mu Kultury przy ul. Sobieskiego. Nie możemysiĘ 
przyzwyczaić, że są w Rumi dwa Domy Kultury...   

Przedstawiamy 
kandydata PC 

Z Tadeuszem Kilianem -kandy- 
datem Porozumienia 

Obywatelskiego Cen- 

trum /lista nr 12/roz- 
mawia Tadeusz 

Piątkowski. 

Mecenas TADE- 

USZKILIAN -lat 46, 

absolwent Wydziału 

Prawa Uniwersytetu 
Mikołaja Kopernika 

w Toruniu, ojciec 2 
córek /13i L6lat/, pro- 

wadzi kancelarię ad- 

wokacką w Gdańsku 

Wrzeszczu. Od 18 ma- 

ja br Prezes Zarządu Wojewódzkiego Porozumienia 

Centrum /funkcję tę pełni społecznicy. 

TP. Mieszkańcy Wrzeszcza, wiele lat temuwi- 
dywali pana w miejskim zgiełku jeżdżącego... rowe- 

rem. Od dawna nie widać już jednak rowerzysty 
Kiliana... 

TK Rzeczywiście rowerem ostatnio prakty- 
cznie nie jeżdżę - po prostu brak czasu np. do Rumi 
musiałbym jechać ponad godzinę. Nawiasem mó- 
wiąc, po niektórych rumskich drogach chyba tylko 
rowerem dasię przejechać... 

TP Rzeczywiście. Gratuluję trafnych 
spostrzeżeń. Panie mecenasie, dekomunizację nie- 
którzy rozumieją jako ściganie tych wszystkich, któ- 
rzy kiedykolwiek mieli związek z partią 
komunistyczną - co powszechnie nazywa się 'polo- 
waniem na czarownice". Na czym ma polegać deko- 
munizacja proponowana przez Porozumienie 
Centrum? 

TK  Tonasi przeciwnicy polityczniwmawiają 
nam "polowanie na czarownice" usiłując w ten spo- 
sób przeciwstawić nam część społeczeństwa, która 
w przeszłości zetknęła się z PZPR-em. PC 
dekomunizację rozumie inaczej - jako przebudowę 

odziedziczonych po komunizmie instytucjii mecha- 
nizmów ekonomicznych oraz budowę szczelnego 
systemu prawnego, w którym dla cwaniaków i hoch- 

sztaplerów nie będzie po prostu furtek prawnych. 
Aby to osiągnąć m.in. trzeba odsunąć od kierowni- 
czych stanowisk w administracji, bankach, policjii 
nadzorze państwowym funkcjonariuszy i aktywi- 

stów byłej PZPRijej sojuszników. To z kolei nakazu- 

o —— "| 
Spotkania 

Czyżby zmierzch Unii? 

  
W dniu 17 października w sali gimnastycznej 

LO, z inicjatywy MKO odbyło się spotkanie 
przedwyborcze z udziałem kandydata do sejmu 
Wyborczej Akcji Katolickiej - Jana Klawitera i 
kandydata Unii Demokratycznej Tomasza Po- 
sadzkiego. 

Po krótkich prezentacjach programów WAK 
i UD przystąpiono do pytań: większość z nich 
została skierowana do kandydata Unii, przy czym 
dominował w nich wyraźny ton pretensji o daro- 
wanie przeszłości przestępcom z komunistycz- 
nym rodowodem, o brak reakcji na palenie akt 
SB, o niekonsckwencję i ślamazarność w ściganiu



  
  

  

je natychmiastowe zerwanie z filozofią grubej kre- 
skiiwszystkimi kompromisami okrągłego stołu. 
Znaczy to, że będziemy konsekwentnie dążyć do 
odebrania majątku zagrabionego przezwiele 
spółek nomenklaturowych i ukarania winnych 
nadużyć /zarównotych z przeszłości jak i obe- 
cnych/. 

TP  Zmurówwielu miast krzyczą plakaty wy- 
borcze Unii Demokratycznej czy KLD. Porozumie- 

nie Centrum jestjakby mniej widoczne... 

TK Narazie. stosownej chwili przemówią 
również plakaty PC. Nie rezygnujemy z tej formy 
zachęcania wyborców do oddania głosów na nasze 
listy, chociaż najbardziej liczymy natych, którzy 
akceptują nasz program. 

TP Najakiwynik w wyborach liczy PC i jak 
się ma do tego frekwencja wyborcza? 

TK  Wysokafrekwencja to dla nas, podobnie 
jak dla większości urgupowań wywodzącychsię z 
"Solidarności" - większa szansa na dobry wynik. 

Niepokój nasz budzi olbrzymia ilość ugrupowań 
startujących w wyborach, a zwłaszcza powstające 
jak grzyby po deszczu /tuż przed wyboramij/ różne, 
bliżej nie określone partie "działkowców", "sympaty- 
ków piwa" czy "zielonych", z których jeszcze niektó- 
re zasłaniają się dobrze brzmiącymi 
przymiotnikami. 

To niepokojące zjawisko może spowodować 

rozdrobnienie głosów i dać dobry wynik spadko- 

biercom PZPR-u, którzy mają stały elektorat. A co 

do wyniku w tych wyborach - chcielibyśmy 

oczywiście osiągnąć jak najlepszy, ale przyjmiemy 
każdy wynik jako wolę wyborców. 

TP Jakoddaćgłos naPC? 

TK Wystarczy w'"książeczce", którą otrzyma- 
my w lokalu wyborczym odnaleźć listę nr 12i 
postawić X przy nazwisku jednego z naszych kan- 
dydatów. 

TP. Np. pzynazwisku Tadeusza Kiliana. 

TK Tędecyzję pozostawiam woli wyborców. 

Lista 

nr12 

przedwyborcze 

  

alerzystów itd. Kandydat Unii nie zdeklarował 
wyraźnej chęci naprawienia tych zaniedbań a je- 

dynie... postępowanie zgodne z prawem, co 
wyraźnie nie zadowolało pytających. 

Jan Klawiter, kandydat WAK był w tych kwe- 
stiach bardziej radykalny i nie miał wątpliwości, że 

komunę trzeba, ku przestrodze innych, starannie 
rozliczyć. 

Na spotkanie, które zgromadziło około 50 lu- 
dzi nie przybyli zapowiadani wcześniej kandydaci 
Porozumienia Obywatelskiego Centrum, którzy 
tydzień wcześniej spotkali się z mieszkańcami 

Rumiw DKwJanowic 
TP 

SPORT 

Jubileusz sekcji karate 
MKS "Orkan" i co dalej” 

Dziesięć lat temu w osiedlu Janowo zamieszkał je- 

den z prekursorów karate w Polsce, założyciel pier- 

wszych w Polsce - Gdańskiego i Gdyńskiego Klubów 

Karate - Krzysztof Gajewski. Jak można się było 

spodziewać niezwłocznie rozpoczął prowadzenie 
zajęć, początkowo w MOSIR, a następniew Miejskim 

Klubie Sportowym "Orkan". Wkrótce dołączył do nie- 

go, po rezygnacji z Kierowania Karate Klubem Gdy- 

nia, jedyny jak dotychczas na wybrzeżu trener karate 
Józef Sikora. 

Mijały lata, sekcja obrastała w ludzi, sukcesy szko- 

leniowe i wychowawcze. Bez fałszywej skromności 
można przyjąć że potencjał sekcji nie ma sobie rów- 

nych na pewno w województwie gdańskim, a być może 

iw całym kraju. 11 osób nosi czarne pasy. Laikowi nie- 

wiele to mówi, ale znawcy wiedzą, że każdy z tych pa- 

sów okupiony został siedmioma, dziesięcioma, 

piętnastoma i więcej latami ciężkiego treningu. Osób z 
trzecim danem w Polsce jest kilka, z drugim garstka -a 

pięcioro z nich trenuje w Rumi. Od 82 roku odnosimy 

liczące się sukcesy sportowe. Do dnia dzisiejszego za- 

wodniczki i zawodnicy Orkana zostali między innymi 8 

razy Wicemistrzami Polski Juniorów, 8 razy Wicemi- 

strzami Polski Seniorów i Kobiet. Tegoroczne wyniki z 
rozgrywanych w marcu w Dębicy Mistrzostw Polski 
to: trzecie miejsce Leszka Stachewicza w walkach 

indywidualnych /kumite/do 70 kg, trzecie miejsce Ru- 

dolfa Simenaka w kumite do 75 kg, trzecie miejsce Li- 

liany Kruszyńskiej - Piłat w kata indywidualnym 

kobiet, drugie miejsce mężczyzn w kata drużynowym. 

Dało to naszemu zespołowi w klasylikacji punktowej 

czwarte miejsce w Polsce. Wzięliśmy także udział w 

Międzynarodowym Pucharze Bałtyku, imprezie roze- 

granej w Gdyni. 

Nasi zawodnicy odnieśli szereg spektakularnych 

zwycięstw: 

W walkach drużynowych zajeliśmy drugie miejsce 
ustępując jedynie drużynie Białorusi, 

wkata drużynowym byliśmy także drudzy, 

trzecie miejsce w walkach indywidualnych 
wywalczył Leszek Stachewicz. 

Startowało 8 zespołów zagranicznych, 15 drużyn 

krajowych. Przez cały okres istnienia sekcji corocznie 

organizowaliśmy obozy letnie na których trenowałoi 

wypoczywało ogółem 805 osób. Niestetyw rozkwicie 

swoich możliwości sekcja musi zakończyć działalność 

w obecnym kształcie. Przez wszystkie te lata ciężkiej 

pracy ćwiczący karate mogli liczyć prawie wyłącznie 

na siebie. Opłacanie sal, finansowanie wyjazdów na za- 

wody /nierzadkow drugi koniec kraju/, członkostwo w 

Polskim Związku Karate, opłacanie kursów instru- 

ktorskich, wynagradzanie instruktorów realizowane 
było ze środków własnych - składek członków. Dzięki 

dużej ilości ćwiczących, dzięki życzliwości i pomocy ze 
strony Dyrektora naszego Liceum, składki te zawsze 

należały do najniższych w kraju. Z bólem starczało na 

sale, starty, niestety zawsze brakowało na odpowied- 

nie wynagrodzenie prowadzących zajęcia. Budżet mia- 
sta nigdy nie miał dosyć środków aby wspomóc 
sportowców - jedynych, których nazwiska pojawiały 

się cyklicznie na łamach prasy o zasięgu ogólnopol- 

skim. To było bardzo miłe zobaczyć na przykład Lilę 

Kruszyńską na okładce Sportowca i przeczytać, że 

aktualna wicemistrzyni Polski mieszka i trenujew Ru- 
mi. 

SPORT 

  

Zmiany w naszym kraju powodują także zmianyw 

naszym własnym życiu. Instruktorzy stojąc przed dyle- 
matem - traktować karate rekreacyjnie, zrezygnować z 

ambicji i zająć się czymś co zapewni byt ich rodzinom 

czy dalej kultywować dobre karate, myśląc stale co 
włożyć do garnka, zdecydowali - próbować utrzymać 

się nauczając karate - dobry towar za niestety większe 

jak dotychczas pieniądze. I tak powstała SZKOŁA 

MISTRZÓW. W założeniu ma to być szkoła dla wszy- 

stkich: 
-  Dladzieciktóre powinnyharmonijnie 
ae swojeciała mieć możliwość 

ładowania rozpierającejje energiiw zaba- 
wieitreningu kształtującymich mieśnie, 
wykształcającym tecechy charakteru które 
powinien posiadać każdy - życzliwość dla in- 
nych, upórwdążeniudo celu, 
systematyczność wdziałaniu, zdyscyplinowa- 
nie, poczucieestetyki 

- dla młodzieżyktóra częstow tym burzliwym 
okresie swojegożycia szuka wzorców 
postępowania, jest nierzadko pełna komple- 
ksów. Trening karatewtym wieku może 
rozwiązaćwiele problemów wychowaw- 
czych, pozwali młodemu człowiekowi na od- 
nalezienie własnej tożsamości 

- dla dorosłych, zapracowanych, nierzadko 
przemęczonych, niemających często czasu 
na sensowny, czynny wypoczynek,dla 
mężczyzn, kobietwalczących z nadwagą, dla 
Pań bojącychsię samotnych spacerów po 
zmierzchu. 

-  dlawszystkichtych którzychcą być po prostu 
zdrowi nacieleina duszy. 

ZAPROSZENIE 
Szkoła Mistrzów zaprasza 

Intencją naszą jest utworzenie grupy treningowej 

dla dorosłych mieszkańców Rumi - osób, które 

chciałyby poprawić ogólną wydolność organizmu, 

uelastycznić ścięgna, mięśnie i stawy, nauczyć się sku- 

tecznej samoobrony, zrzucić zbędne kilogramy. Na 

pewno brak Państwu czasu - zajęcia odbywać się więc 
będą w godzinach wieczornych, dwa razyw tygodniu. 
Każdy człowiek /szczególnie intensywnie pracujący/ 
szuka możliwości odreagowania stresówga które jest 

ustawicznie narażony, musi zadbać o właściwą 

regenerację swojego organizmu - Szkoła Mistrzów to 
Państwu zapewni. Czy jogging, tenis, aerobic, karate... 

uprawiane przez miliony na Zachodzie to snobizm? - 
jeżeli nawet, to bardzo potrzebny. 

Trenując we wspólnej grupie dorośli mieszkańcy 

Rumi będą mieli możność nawiązania nowych 

znajomości i przyjaźni, wymianę życiowych 

doświadczeń. Karate jako forma aktywności ruchowej 

pozwoli Państwu na zachowanie do późnych lat Wa- 

szych sił witalnych Zapraszamy na zajęcia. Będziecie 

Państwo mogli zapoznać się z naszą ideą, uzyskać od- 
powiedzi na zadane przez Was pytania, obejrzeć po- 

kaz karate, a później zadecydować - czy chcecie 

spróbować? Do WAS należy podjęcie decyzji! MY zaj- 

miemysię resztą. My to znaczy trenerzy i instruktorzy 
z ponad piętnastoletnią praktyką. 

Zapraszamy 

informacje : 

- Liceum Ogólnokształcącew Rumi 
- Szkoła Podstawowa nr9w Janowie 

telefonicznie:71-28-47



  

  

Uprawa 
biodynamiczna 

Wszystko 
na kompost 

Mając na uwadze, że tylko 
bogata wskładniki gleba daje 
obfite plonystarajmysię 
zbierać wszystko cosię da na 
kompost tj. chwasty, liście 
drzew, igliwie, resztki warzywi 
owoców, ściętą trawę, łęty 
roślin, gałązki drzewi krzewów, 
podwarunkiem, że niesą po- 
rażone przez choroby grzybowe 
fe palimy/. Przeznacza się też 
na kompośtodpadki organicz- 
ne pochodzące z kuchni: obic- 
rzyny, nać od warzyw 
korzeniowych, fusy od kawyi 
herbaty,skorupkijaj, kawałki 
papieru /bezdruku/,a także re- 
sztki mogące powstaćw gospo- 
darstwie, jak trociny, wióry, 
kawałki kory, popiółpo paleniu 
drewna. Bardzo wartościowym 
dodatkiem do kompostu są na- 
wozy zwierzęce: obornik 
bydlęcyświeży i suchy, obornik 
koński, owczy, koci, króliczy i 
ptasi,a także podłoże z pieczar- 
karni, mączka kostna, rogowa, 

rybna. Nawozy mineralne doda- 
wane do kompostu powinny być 
również pochodzenia natural- 
nego; może to być mączka ba- 
zaltowa, fosforytowa, dolomit, 
margicel, mielone wapienie. Do 
kompostu dodajesię również 
ziemię. Jeżeli gleba w ogrodzie 
jestlekka, piaszczysta tododaje 
się glinyi mady, a jeżeli zbyt 
ciężka - piasek. 

Wielu ogrodników nie doce- 
niającchwastówi resztek 
roślinnych wswoim ogrodzie 
po prostu wyrzuca je na 
śmietnik - miejmy nadzieję, że 
tosię zmieni. Dalej myślmy o 
wzbogacaniu naszej gleby. Do 
końca października możemy 
siać żyto ozime, które na wiosnę 
przekopujemy. W następnym 
artykule o robieniu "tortu"dla 
naszej gleby czyli kompostu. 
Kalendarz biodynamiczny 
wznowimyw m-cu lutym 1992 r. 

Powodzenia 
KiWi 

KINOMAN 
  

XVI Festiwal Polskich 
Filmów Fabularnych 

w Gdyni 

Filmów, które po obejrze- 
niu festiwalu mogłabym polecić 
jestniewiele. Na pewno będzie 
nim nagrodzony”Kroll"wreży- 
serii Władysława Pasikowskie- 
go. Jedyny chyba film zrobiony z 
myślą o szerszej publiczności. 
Film pokazujew dowcipny i nie- 
konwencjonalnysposób obraz 
służby wojskowej w naszym kra- 
ju. "Główny bohater - Marcin 
Krolldezerteruje z jednostki 
wojskowej wyruszającej na poli- 

| gon. Tropem dezertera wyrusza 
porucznik, którego zadaniem 
Jestsprowadzeniedezertera z 
powrotem do jednostki przed 
rozpoczęciem śledztwa przez 
Prokuraturę Wojskową. Do- 
wódcom i podoficerom zależy 
na czasie,śledztwo mogłoby 
ujawnić panujące w jednostce 
okrutnestosunki, prowadzące 
do samobójstwa jednego z 
młodych żołnierzy. Zaskakują- 
ca pointa filmu zdajesię 
potwierdzać prawdę, że niczego 
w życiu nie można posiadać za 
darmo." Film polecam wszy- 
stkim, którzy w wojsku byli, 

C.d.znró8. 

będą a także tym, którzyzwoj- 
skiem niewiele mieliwspólne- 
go. 

Wrażliwym miłośnikom po- 
ezji polecam piękny, poetycki 
film Doroty Kędzierzawskiej 

t. "Diabły, diabły”. Film będący 
impresją poetycko-malarską na 
temat przeżyćdojrzewającej 
dziewczynki. 

Przed jednym z seansów 
rozmawiałam zJerzym Kawale- 
rowiczem, który obecnie reali- 
zuje filmw Niemczech. 
Zapytałam, kiedy zaszczyci 
swoją reżyerią naszą rodzimą 
kinematografię. Mistrz 
uśmiechnąłsię zesmutkiem, i 
odpowiedział, że naprawdę 
wolałby robić kino w Polsce, ale 
warunki na to nie pozwalają. A 
ja tak sobie skrycie marzę, że na- 
dejdą takie czasy, kiedy reżyser 
polskiodpowie zagranicznemu 
redaktorowi - "nocóż, bardzo 
chciałbym robić filmy zagrani- 
czne,ale warunki, które propo- 
nujecie są owiele gorsze od 
warunków polskich". 

Joanna Katarzyna Kurowska 

  

  

Przy pełnej sali... 

ML Różniesię dzisiaj mówi o 
współczenej młodzieży. Często 
słyszy się narzekania, żejestona 
opryskliwa, wulgarnaizdemora- 
lizowana. Czy może Pani to 
potwierdzić: 

EW Naszczęście nie. 
Młodzież, z którą mam styczność 
nie stwarza mi żadnych większych 
problemów: jest grzeczna i zdy- 
scyplinowana. Jeżeli zachodzita- 
ka potrzeba, to potrafi zachować 
się godnie ina poziomie. Cieszę 
się, że mogę pochwalić moich 
młodych współpracowników, ale 
w pełninato zasługują. Oby tak da- 
lej. 

ML Ktoze znanych artystów 
gościł do tej pory na Waszej lokal- 
nej estradzie? 

EW 15sierpnia 1991 r. przy 
pełnej publiczności wystąpił u nas 
p. Jacek Fedorowicz. Atmosfera 
była miłaiwesoła. Artysta 
nawiązał bezpośredni kontakt zwi- 

dokończenie zestr. 12 

downią. Po 1,5 godzinnej zabawie 
mieszkańcy zadawali p. Jackowi 
mnóstwo ciekawychi dowcipnych 
pytań. Gościliśmy również soli- 
stów z Opery iAkademii Muzycz- 
nejw Gdańsku. 

ML Czydorośli mogą liczyć 
najakieś rozrywki? 

EW Owszem.WiI połowielli- 
stopada br aktorzy Teatru Muzycz- 
negow Gdyni zaprezentują nam 
piosenkiiskecze lwowskie, apod 
koniec listopada br organizujemy 
ogólną zabawę andrzejkową. Za- 
planowana jest również organiza- 
cja zabawy sylwestrowej. 
Wszystkich chętnych bardzo ser- 
decznie zapraszamiżyczęwielu 
wrażeńimiłej zabawy. 

ML Bardzo dziękuję Pani za 
rozmowę i życzę wielu sukcesów 
wychowawczychwpracyz 
młodzieżą naszego miasta. 

Marek Lubowiecki 

Tekstautoryzowany   
Salezjańska 

Liga 
Piłkarska 

Tabela po 5 kolejce 
1.Św. Krzyż 11:1 (30:9) 
2.Gitowcy 10:0 (23:8) 
3.Olimpique — 10:1 (23:8) 
4.Kuszowianka 7:4 (17:10) 
5. Los Boys 5:6 (19:14) 
6. Tryglodyci — 5:6 (17:17) 
7.Jastrzębie 2:5 (12:23) 
8. Lech 2:8 (12:16) 
9.Błękitni 3:12 (2:28) 

Na meczach panuje miła ii 
kulturalna atmosfera. Liga oby 
na dłuższą metę mogła istnieć 
potrzebuje sponsorówi poleca 
się ofiarności. Pomoc kicrujmy 
na adres: ks. Mirosław Król 

Rumia ul. Kościelna 20, 
tel.:71-01-10   

OGŁOSZENIA 

DROBNE 
Przyjmę bezpłatnie każdą 

ilość ziemi zwykopów. Rumia, 
ul. Kamienna 90 (pętla autobu- 
sowa). 

% 

Korepetycje z matematyki 
dla uczniów szkół podstawo- 
wych iśrednich, tel.:71-12-98 
(grzecznościowy) 

* 

Mężczyzna, wyksztaucenic 
wyższe, poszuku jepracy na /2 
etatu do godz. 12 (może byćw 
sklepic), tel.: 71-16-55. 

| Ceny ogłoszeń: 
2 

; ogłoszenia ramkowe Ie” 2.000,- 
najniejsze6xS cm” 

| ogłoszenia drobne bezpłatnie / 

Za treść ogłoszeń ireklam' 
redakcja nieodpowiada :



  

Gabinet 
Stomatologiczny 

wypełnienia światło 
i chemoutwardzalne 
ekstrakcje 
protetyka 

lek. stom. Alicj a B I n I ecka 

Czaplewska 
120.00 
ki. 

ul. 3 Maja2ś 
tel.: 71-26-32 

190 | 

RumiaJanowo 

  

| środa, piątek 1706, 
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„EFEKT” 
punkt handlowy 
Rumia 

ul. Ceynowy33 
, 

poleca: 

łaszczedamskie, 
urtki, 

garnitury, 
spodnie, 
artykułyhigienicznei 
opatrunkowe i 
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T Nie bądź naiwny, 
<a AN ENY [O] | niedaj się okraść! 

PJ dni : 

___ — Naszatrójmiejska aglomera- 
ALARMY cja jużweszła do Europyod tyłu, 

ZABEZPIECZENIA plasującsię na jednym z - 
czołowych miejsc w Polsce pod 
względem rozbojów, kradzieżyi 
włamań. , 

Ale czy można mieć pretensję 
do włamywacza kiedy jedynym 
zabezpieczeniem przed nim jest 
nasze zamartwianiesię, a jak m- 
nie okradną i rozpacz dlaczego 
mnie okradli, przecież Kowalski 
miałwięcej. W tym wypadku wy- 
kazujemy wszyscy zadziwiający 

Ta Op kwyobraźni,a zresztą, 
"7 — posłuchajcie państwo "fachow- 

ca": 
"..okradałem mieszkania ta- 

kich bogaczy, co to z nędzy doszli 
do pieniędzy. Często kilka dni 
obserwowaliśmy dom, na który 
wcześniej mieliśmy namiar. 
Wiedzieliśmy, kiedy wejść do te- 
go domu spokojnie bez ryzyka 
mokrej roboty. Brałem tylko 
walutę, fanty, czyli złoto, 
iżuterię, czasem alkohol. Nie 
mijaliśmy sklepów z chodliwym 

drogim towarem. Wchodziliśmy 
rzezokna wycinając kraty, kopniakiem wywalającdrzwi z futryną. Alarmy? Pani żartu- 

je, ludzie montują dopiero gdy zostaną okradzeni, a wtedy nie ma poco już ryzykować.." 
Podoba się państwu ta wypowiedź złodzieja jak się sam określa fachowca, który nigdy 

wżyciu nicinnego nie robiłtylko kradłi żyłz naiwności ludzkiej, o przepraszam ... pol- 
skiej. | 

Sądzę, że to zwierzenie sprawiiż podejmiecie państwo minimum wysiłku, aby 
zabezpieczyć swój dorobek życia. 

Okna zabezpiecza się nie tylko mało efektownymii niebezpiecznymi kratami, ale 
przede wszyskim folią antywłamaniową. 

Drzwi to jednolite tworzywo dobrze osadzone wścianie z atestowanymi zamkamii 
czujnym sąsiadem. 

Wszystko to opatrzono niedrogim, ale skutecznym alarmem firmy"MICROSY- 
STEM' podłączonym do komputerowego centrum powiadamiania zczasem reakcji 
agentówdo trzech minut firmy"Sezam". Tak, tak, drodzy państwo tak reaguje na 
złodzieja Europa,a my już jesteśmy w niej tylko może od tyłu. 

Korzyści - drodzy państwo - komfort psychiczny. W czasie urlopu zniknie temat 
dyżurny,czy już ktoś nas nie okradł? 

A nasz fachowiec nie zostanie złapany po 10latach ciężkiej i owocnej pracy, alewpad- 
nie przy próbie pierwszego włamania i jego wywiad dla gazety będzie inny: 

"... próbowałem po raz pierwszy okraść mieszkanie, podczas forsowania drzwi 
okazałosię, że jest to moje ostatnie włamanie, zostałem ujęty na tzw. gorącym uczyn- 
ku..." 

Niesądzą państwo, że tak lepiej, bezpieczniej i wygodniej. | 

ZAMÓWIENIA NIETYPOWE 

FOLIA ANTYWŁAMANIOWA 
TELEWIZJA PRZEMYSŁOWA 
  

  

BANKI MUZEA SKLEPY 
KOŚCIOŁY HURTOWNIE MIESZKANIA 

ZAKLADY PRACY       
współpracujemy z firmą 
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Biuro Projektów I Zastosowań 

Systemów Informacyjnych 

Spółka z o.o. 

81 874 Sopot 

ul. Mikołaja Reja 13/15 

tel. B1 78 42 ,, 51 60 61 

tlx, B1 24 68, 51 ZZ 59 misc pi. 

1285       

  "MICROSYSTEM" 'ełnomocnik Zarządu c Peł: kZ zad) 

  

DRUKARNIA 
Chromatografia 
poleca usługi poligraficzne: 

plakaty wdowolnych kolorach, 
druki akcydensowe, 
wizytówki, 
broszury, 
skład. 
  

Rumia ul. Wybickiego 10 
tel.: 71-00-66           

Wypożyczalnia 

kaset v ideo 
sprzedaż[ilmówvideo 
sprzedaż nagranych kaset 
magnetofonowych — ZU 
plakaty 

Pomogę zbudować maszynę, lub in- 
ne urządznie techniczne. Specjalizacja w 
trudnych przedsięwzięciach technicz- 
nych. Pełny zakres obróbki skrawaniem. 

Ślusarstwo 
i mechanika maszyn 

O, DO 
Tadeusz Rusinia 
Rumia ul. Gen. Wł. Sikorskiego 5 

Rumia ul.Findera5 

tel.: 71-14-09 codziennie od 15% do 19%?          
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Leki, zioła, kosmetyki 

APTEKA« Kończaka 
Rumia ul. Sobieskie zę 3 

ŻA Ń 

  

  

  

zaprasza: 
od poniedziałku do piątku 24/"" 

w godz. 9%. 18% KU 

  

Tamże 

biżuteria złota 
isrebrna firmy: 
  

  
ym 

    

  

OŚRODEK 
szkolenia kierowców 

„WIDROL” 

   

    
ans AŚ 

Technikum Mechaniczno - Elektryczne 
ul. Augustyńskiego 1 o9'| 
Biuro-Rumia, KV 

ul. Grunwaldzka 37, tel. 71-14-80' 

Szkolimy kierowców V 
kat. BAJT, EdoB, EdoC 
Rumia -Szk. Podst. Nr2 

środyi piątki godz. 17.?? 

Gdynia - Cisowa Tech. Cheniczne 
wtorkii czwartki godz. 16.' 

Gdańsk - Osowa Szkola Podstawowa 
wtorki i pidtki godz. 17. 

Szkolimy 
obcokrajowców ! 

  

      
  

  

Lecznica 

      
C/M] IF / 

———— l zaa : 2 

lk.we. Jarosław KONCZAK 
zaprasza codziennie : 

opróczsobót i niedziel 
wgodz, 14%? - 18% 

Rumia, ul. Sobieskiego3 | 
Ą s (A Qe.NN— 1el.71-17-00 

          s 
  

KapeluszyDamskich 
Futer 

-Bieliźniarstwo 

Zofia Markiewicz « ZbyszekMarkiewicz 

Polecają: 

DLA PAŃ: Szycie 
- nakrycia głowy dla Pań na każdą porę roku 
- w dużym wyborze upięcia i welony ślubne 
_ kapelusze i toczki żałobne 

DLA NAJMŁODSZYCH 
szeroki wybór: 
- czapeczek 

- chusteczek 
dżokcjek 

- kapeluszy 
j
u
 
© 

renowacja 

futer 

DLA NIEMOWLĄT: 
kaftaniki 

- koszulki 
- pieluchy . 
- czapeczki z koronką 
— szatki do chrztu 
- kapki do chrztu 

DLA PANÓW 
polecamyszeroki wybór: 

muszck 

59. 9017 

    
krawatów 

E fularów 
zapinek do koszul 
spinek do krawatów 
koszule 
garnitury 
swetry 

_ bielizna osobista 
ZAPRASZAMY codziennie: 10%. 1899 

SOBOTY 10%?- 149% 

RUMIA ul. Starowiejska 6 tel. 71-05-21 

  

  

LE Z CE 
sklep 1001 drobiazgów ul. Starowiejska 9A 

    

Poleca: rozpuszczalniki 
art. elektryczne orazinne artykuły 
gosp. domowe branży przemysołwej 
farby: 

emulsyjne Zapraszamy: 
e ŚĆ codziennie i 

lakiery A V O, 00 Ay ka 
  

TAR RTV 
 



  

Te w” 
4 900 

78 
12 ZAPRASZA 

GABINET | DO SWOICH 
INTERNISTYCZNY, / SKLEPOW 

Rumia, ul. Wybickiego 2 

CUKIERNIA 
EH K ( 900_g00 

DELIKATESY 
: 7-18 DD -- 

drmea. Jarosław Krzyżak STYLE 9%. Q6O l 

10%_1 300 

specja: CZYNNEWNIEDZIELE! 
-] torób wewnętrznyc ; ; "AE 
- A key miorkia ji ropikalnaj p eko b rzedaży: 

-  Humanal1 
Rumia - Humana? 

-  Humanabananowa 

ul. Swiętojańska 14B Zapraszamy 

przy, jmu je: 

poniedziałek, środa i piątek 
w godz 17** do 18%* 

chorobyserca, 
naczyń, 

nadciśnienie, 
cukrzyca iinne 

52 

EKG z opisem na miejscu 

  

  

  

  

   
  

  

  

LABORATORIUM 

ANALIZ: 
MEDYCZNYCH 
  

  

      
nam Jerzy Ziętarski 

specjalista : 
analityki klinicznej 

Czynne: 

codziennie 
w godz od 7”*do L5*' 

(z wyjątkiem sobót, niedziel i świąt ) 

RUMIA, 

ul. Świętojańska 14B 

Zostań Handlowcem'! 

      
  

    

  

Zakład Zadrzewień 

w Gdańsku oferuje 
  

      
  

  pawilony handlowe 
na nowootwartym minitargowisku 

w Rumi przy ulicy 
Kościuszkii Kilińskiego 

„SO 
1 

Zgłoszenia: 
Gdańsk, 

ul. Nowolipie 28 
tel.: 32-55-76 lub 
32-52-66 i 67. 

  

      Gabinet, 5 

Laryngologiczny 
lek.med. M. Ba rzows ka - 

-Bielska 
otolaryngolog 

wtorek, piątek 16*'-18%' 
Rumia Janowoul.Pomorska 19/38     
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ZAKŁAD USŁUG 
POGRZEBOWYCH 

OSTATNIA! 
POSEUGA 
RUMIA, Wybickiego 20 
codziennie 890 - 1600 

sobota 800 - 1300 

tel.: 71-23-33 całą dobę 
Pe/ny zakres usług pogrzebowych 
  

Jormalności cywilno - kościelne 

i cmentarne * kwiaty * wieńce 

wiązanki * (rumny * transport - 

-tanio (cały kraj) * przewozy autokarem 

odbiór zwłok z domu 

  

Naprawa , aj 
pralek Oraz 

sprzętu gospodarstwa 
domowego, wy Ń 

Adam Pruszyński 2 
ul.Gdańska4 te1.:71-21-95 0/ 

naprawy gwarancyjne PLK 'a 

x 

/ 

  

  

( 

Specjalista Nauczania 

Początkowego 
uczy 

j.angielskiego 
dzieciklas  -IV 

tel.:71-16-55 

GO900 
  

  

Nowootwarty zakład 

szklarski 
świadczy usługi: 
- ekspresowo 6 O JD 
- fachowo l 
- cenykonkurencyjne 

Rumia ul. Brzozowa?   tel.:71-29-05   
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WZ, /        

  

yt, 

/y/ 
Z wy 

"Ajakwyglądają bezrobotni?" - pytała naiw- 
na babciawnuka-licealisty. Itak itak -wystarczy 
popatrzeć. Ranojest ich kilkunastu na dworcu, 
mają fioletową cerę od wiadomych alkoholów, 
śpią na ławkach, które przestają stopniowo być 
dla podróżnych z ważnym biletem PKP. Inni gru- 
pamiłażą po mieście węsząc za pijanymi "frajera- 
mi", groźniejsicodziennie szykują skoki 
przestępcze. Jeszcze inni jeżdżą białymi fiestami, 
volvamiihandlują. To talia bezrobotnych z 
płotkami, damami,królamiidupkami 
żołędnymi. 

Statystyki są zastraszające zwłaszcza w woje- 
wództwach, gdzie nie ma nadmiaru zakładów 
przemysłowych, ai gdzie są też chmary bezrobot- 
nych pozasiłki pieniężne. 

Ja, Purtk, diabeł przeciętniaków, żyję wśród 
przeciętniaków, chodzę po ulicach, wypiję posta- 
wione mi piwo, wódkę, poderwę przeciętną 
dziewczynę, położę się gdzie Bóg da /przepra- 
szam za"Boga"/itak trwam na piekielnym etacie 
odsetek lat. Nie lubię więc nowobogackich, prze- 
bywam u nich niekiedy z ciekawości /choćby "Fal- 
tom"/,a niekiedy z przekory /przekonalisię otym 
właściciele helikopterów/. Taka moja diabelska 
natura. 

Tymczasem podszedłdo mnie stary znajomy 
z Konwalioweji mówi: 

Wszyscy twoi koledzy, fojest diabli, biorą m- 
nie od tygodnia. Jak wiesz, buduję dość dużą 
chałupę. 

Ico? 

Inic. Nie mogę znaleźć ludzi. Majstra mam, 
Labudę, dobry fachowiec. Nie mam pomocni- 
ków do budowy. Daję znać przez znajomych, daję 
znać przez ogłoszenie koło dworca - tyle bezro- 
botnych, ażaden nie przyjdzie do mnie za dwai 
pół miliona miesięcznie. Podobnolekarz zarabia 
900 tysięcy, nauczyciel jeszcze mniej, żołnierze 
narzekają z policjantami, a nikt do mnie się nie 
zgłasza. 

Zawód "bezrobotny",to chyba nieporozu- 
mienie. Fikcja bezrobocia spopularyzowana 
przez rządi dziennikarzy nie ma chyba nic wspól- 
negozprawdą - tak wnioskuje właściciel budowa- 
nej kamienicy. Jednak zło leży tu gdzie indziej. Są 
rzeczywiście bezrobotni nie mającyśrodków fi- 
nansowych wystarczającowielkich, ale oni zni- 
kają wcoraz gęstszym lesie wyciągniętych rąk po 
zasiłek lub rzeczową pomoc finansową. Brak do- 
brejirzeczowej grupyludzi zadministacji 
państwowej - brak będzie się powiększał jeżeli 
będziemy oglądali puste ławkiw Sejmie, wtym 
najwyższym centrum gospodarowania krajem. 
Śmieszy mnie, diabła, że sami posłowie przydzieli- 
lisobie pensję miesięczną niemal 6 milionową. To 
jest fucha, nic dziwnego, że tysiące ludzi pcha się 
drzwiamiioknami telewizjido tych foteli. 

  

Purtk na drogach i bezdroćach Rumi 

Biedni bezrobotni 

Kiedy pan Merkel nie był jeszcze tak znany 
jak dzisiaj, zaprosił mnie na spotkanie liberałów 
do Gdańska. Ba, musiałem szpanować jak to tyl- 
ko pan Olbrychski potrafi, by nie przepędzono m- 
nie stamtąd. Wszak tosą miliarderzy, właściciele 
setek spółek, którzy teraz reklamują się nume- 
rem 32. Ten akapit jest odpowiedzią na list dom- 
nie, bym głosował naów "Kongres...". Pani 
Bogumitło, jajako diabeł nie mam prawa głosu, a 
pani może głosować wtedy jeżeli kiedykolwiek, w 
cowątpię, dostanie się pani do ich zaczarowanego 
kręgu. 

Jednak nie dajmy się unosić emocjom przed- 
wyborczym, każdy jużwie, kto będzie jego 
przyszłym premierem, a tymczasem niespodzian- 
kiczekają. 

Przedwczoraj korzystającz "polskiej złotej je- 
sieni" spacerowałem po ulicach sąsiedniej Redy. 
Nie powiem, spacerowało misię całkiem, 
całkiem... Większość ulic jest tam wyasfaltowana, 
chodniki pięknie poukładane, sklepy dobrze za- 
opatrzone, choć niezbyt wielkie. Kilka ekspedien- 
tek uśmiechnęłosię do mnie /musiały być to 
uczennice ze Szkoły Zawodowejz Rumi,skoro 
takie miłe/, stąd mojawizyta w "Karczmie Króle- 
wskiej" /szkoda, że powierzchnia jej tak bardzo 
się zmniejszyła/,a późniejw "Jubilatce". Wódka 
tam taksamodobra jak iu nas. 

Wracając na nasze podwórko - nasza Rumia 
jestwstosunku do Redy zaniedbana, tyle jest u 
nas dozrobienia... 

Ojcowie miasta, którzy nie czytali prawdopo- 
dobnie moich uwag w poprzednich felietonach, 
niech tym razem przyznają mi rację. Płaćmy zapo- 
mogi bezrobotnym, płaćmy więcej niż innipod 
warunkiem, że bezrobotni nie będą dostawali 
pieniędzy za bezczynność. Jeden może zeszpikul- 
cem chodzićw określonym rejonie i zbierać pa- 
piery, inny niech oczyszcza krótki odcinek naszej 
rzeczki szumnie zwanej Zagórską Strugą. Są jesz- 
cze do ułożenia chodnikii prace ziemne przy uli- 
cach. A iinnych prac na rzecz miasta jest bez liku. 

Cokrokspotykam się z drobnym 
złodziejaszkiem, wagarowiczem, dziewczynkami 
zarabiającymi na drobne wydatki; na szczęście 
rzadziej słyszy się o najcięższych przestępstwach - 
czyżby towynik codziennego podwyższania ceny 
dolara? 

Przypuszczam, że po uporządkowaniu nie- 
uporządkowanych działek naszego miejskiego 
życia dostrzegę coś radosnego, pięknego ii niepo- 
wtarzającegow naszej Rumi. 

Z umiarkowanym optymizmem pozdrawia 
czytelników 

Purtk   

Przy pełnej 
sali 
wystąpił u nas 

JACEK 
FEDOROWICZ 

3 czerwca 1991 roku nastąpiłow Janowie 

otwarcie nowego Domu Kultury. Ceremonii 
poświęcenia obiektu dokonał ks. bp Andrzej 

Śliwiński. 
Z dyrektorką Domu Kultury Elżbietą 

Waśkowską rozmawia Marek Lubowiecki. 

ML Cozadecydowało o tym, że mimo 
ograniczeń budżetu oświaty i placówek kultural- 
nych w naszym mieście powstała druga placówka 
kulturalno-oświatowa? 

EW Sprawajest prosta i oczywista. Rumia 
ciągle rozbudowuje się, powstało wielkie osiedle 
Janowo, a bloków coraz więcej przybywa. Tym sa- 
mym wzrasta liczba mieszkańców. Miejski Dom Kul- 
turyw Rumi jest dość odległy od Janowa. Tutejsza 
młodzież nie miała miejsca, gdzie mogła spędzić 
wolny czas, potańczyć lub też porozmawiać. W 
związku z powyższym Urząd Miejski w Rumi jesz- 
cze w ubiegłym roku przydzielił pewną kwotę 
pieniędzy na rozruch tej placówki, którymi 
gospodarzyłam bardzo oszczędnie. 

ML Wijaki sposób? 

EW Starałam się, aby jak najmniejszym ko- 
sztem urządzić pusty obiekt, do którego weszłam w 
lutym br. Na początku zabrałam się do organizacji 
spraw administracyjnych: otwarcie konta, GUS, 
ZUS itp. Kiedy to wszystko udało mi się pozytywnie 
załatwić zajęłam się zaopatrzeniem. Aby jak najko- 
rzystniej zakupić meble oraz aparaturę 
odwiedziłam liczne hurtownie i magazyny. Muszę 
R że udało mi się nawet zaoszczędzić 
część przydzielonej mi kwoty. 

ML  Wdzisiejszych czasach jest to przykład 
godny do naśladowania. Proszę powiedzieć czytel- 
nikom coś na temat placówki, w której pani pracuje. 

EW Proszę uprzejmie. Dom Kultury w Jano; 
wie mieści się przy ulicy Pomorskiej11, ma 653 m”, 
posiada salę widowiskową na 200 osób, salę ka- 
wiarnianą, trzy sale dydaktyczne, salę baletową 
oraz duże zaplecze gospodarcze. Kawiarnia 
dostępną dla wszystkich czynnajest codziennie w 
godz. 16. -23. '.W niedzielę wgodz. 11. *- 
22. '.Możnaw niej zamówić kawę, herbatę oraz na- 
poje bezalkoholowe. 

ML Jakie sekcje i rozrywki może Pani 
zaoferować zainteresowanym mieszkańcom Rumi? 

EW Wszystkich chętnych serdecznie zapra- 
szam do pracy w następujących sekcjach: - Sekcja 
gitarowa - nauka gry na gitarze dla wszystkich - Ba- 
letirytmika - dzieci od 2 do 8 lat - Kurstańca nowo- 
czesnego - Kurs plastyczny Do pracy z młodzieżą 

zatrudniam dwóch instruktorów z Pałacu Młodzieży 
wGdyni. Naukę gry na gitarze będzie prowadził 
pracownik Teatru Muzycznego w Gdyni. W piątki 
młodzież może wziąć udział w kameralnych wie- 

czorkach tanecznych, aw soboty w vidęo-dyskote- 
kach. Początek zabawy o godzinie 19 

dokończenie na str 8 

 


